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                                               P R O T O K Ó Ł  Nr   V / 2015 
 

z  Sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  17 lutego  2015r. 
 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji 
wzięli : Wójt Gminy Artur Herold, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, kierownicy 
referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 
zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 30 grudnia 2014r.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 30  grudnia 
2014r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym.  

3. Interpelacje i wnioski Radnych. 
4. Ocena funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w ramach umowy ze Związkiem 

Gmin „ Wierzyca” oraz ocena porządku na terenie gminy – przedstawienie stanowisk 
Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
5. Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu 

finansowego tego zakładu – przedstawienie stanowisk Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
6. Przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 

2014 oraz potrzeb związanych z realizacją w/w zadań w roku 2015 – przedstawienie 
stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania zwrotu kosztów podróży służbowych 
dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – 
sołtysów na terenie Gminy Zblewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażania zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
na rok 2016 funduszu sołeckiego  - poprzedzone stanowiskiem Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych w gminie Zblewo na 2015r. oraz zasad 
wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 
narkomanii w gminie Zblewo na 2015r.  - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
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a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr III/12/2010  z dnia 30.12.2010r. w 
sprawie Nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno- gospodarczej, 
kulturalno  -  oświatowej, sportu i rolnictwa - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie Nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno- 

gospodarczej, kulturalno  -  oświatowej, sportu i rolnictwa - poprzedzone stanowiskami 
Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i  

Ochrony Przeciwpożarowej 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia opłat i zasad udostępniania i wynajmu świetlic 

wiejskich w Gminie Zblewo - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia opłat i zasad udostępniania i wynajmu 

pomieszczeń w budynku przy ul. Głównej 40 w Zblewie oraz wyposażenia Gminnego 
Ośrodka Kultury im .Małgorzaty Hillar w Zblewie - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego na 

wykonanie ulepszenia nawierzchni drogi metodą „Slurry seal” na drodze powiatowej  
nr 2702G odcinek Pinczyn – Piesienica - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Zblewo na lata 2015-2019  - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości - poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości - 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
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b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie i zbycie nieruchomości w formie 
zamiany  - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2015 - 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę  Zblewo - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo - poprzedzone 
stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn -
poprzedzone stanowiskiem Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2015 Rokiem św. Jana Pawła II - 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a)  Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej. 
25. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
26. Wolne wnioski i zakończenie.  

 
 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył V Sesję  Rady Gminy Zblewo  i 
powitał  Radnych Gminy Zblewo, Wójta Gminy p. Artura Herolda, Panią Skarbnik, 
Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin Wierzyca p.Wojciecha Pomina, kierowników 
referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów oraz mieszkańców gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obrady są prawomocne gdyż  obecnych jest 15 
Radnych na stan Rady 15. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Radni życzą sobie odczytanie protokołu 
z poprzedniej sesji? Za tym, aby odczytać protokół z sesji odbytej  dnia 30.12.2014r, głosował 
1 Radny, przeciw głosowało 13 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.  
Za przyjęciem powyższego protokołu głosowali wszyscy Radni. 
W dalszej części spraw organizacyjnych  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 
Radni porządek sesji otrzymali i odczytał wniosek Wójta Gminy  o wprowadzenie do  
porządku dzisiejszej  sesji następujących punktów: 

1) jako punkt 12 – podjęcie uchwały w sprawie Nagród Wójta Gminy Zblewo w 
dziedzinie: społeczno – gospodarczej, kulturalno -  oświatowej, sportu i rolnictwa, 
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2) jako dodatkowy punkt – podjęcie  uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Pinczyn, 

oraz  o zdjęcie z porządku obrad sesji punktu 7  dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 
zasad przyznawania zwrotu kosztów podróży służbowych dla przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – sołtysów na terenie Gminy Zblewo. 
Wniosek Wójta w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.S.Fojut zapytał, dlaczego jest zdejmowany punkt 7 z porządku sesji? 
Wójt  Gminy odpowiedział, że po przeprowadzeniu rozmowy z Przewodniczącym Rady 
Gminy stwierdzili, że zasadnym  byłoby, aby najpierw to skonsultować z sołtysami. 
Za przyjęciem porządku obrad wraz z zaproponowanymi zmianami głosowali wszyscy Radni.  
 
Ad.2 
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 30  grudnia 2014r. 
oraz z działalności w okresie międzysesyjnym.  
Informacje w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny w/w informacje otrzymali, a Wójt Gminy uzupełnił je tylko o wydarzenia, które miały 
miejsce w ostatnim czasie.  
Radny p.M.Kubik zapytał odnośnie kwot dla LZS? 
Wójt Gminy odpowiedział, że są to środki na sport masowy – 150.000zł do podziału. 
Radny p.M.Kubik zapytał, czy o podziale decyduje LZS? 
Wójt Gminy odpowiedział, że tak.  
Radny p.J.Schűtzman jeszcze raz nawiązał do posiedzenia ostatniej sesji, gdzie pod koniec 
miesiąca grudnia został oddalony projekt w Bytoni dotyczący adaptacji pomieszczeń szkoły 
podstawowej w Bytoni. Projekt ten bardzo mocno był nagłośniony w czasie kampanii 
wyborczej i  nie tylko przez Pana Wójta Trawickiego ale również przez innych 
uczestniczących. Społeczeństwo na dzień dzisiejszy dopytuje się, co jest powodem, jakie 
okoliczności wpłynęły na to, że ta inwestycja nie jest realizowana przez Pana Wójta, pomimo 
bardzo dobrej sytuacji finansowej, która miała nastąpić i w całości przygotowana była przez 
Urząd Marszałkowski. Kwota miała być dosyć pokaźna, wynosząca 75% wartości całego 
projektu. Zwracam  się do Pana Wójta o pisemne uzasadnienie okoliczności jakie miały 
wpływ na tą decyzję, że ta inwestycja została zaprzepaszczona. Społeczeństwo się dopytuje i 
ja muszę jakieś stanowisko zająć.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnego, że Jego wystąpienie traktuje jako 
wniosek, który powinien być zgłoszony w punkcie 3. 
Radny p.J. Czubek odnośnie zarządzenia Wójta Gminy w sprawie powołania komisji do 
usuwania drzew zapytał, kiedy zostało to zarządzenie wydane i dlaczego radni  nie mają tego 
w swojej informacji? 
A.Zalewska wyjaśniła, że Wójt zawsze informuje na sesji o  tym co się działo w ostatnim  
czasie, od dnia wysłania materiałów na sesję do dnia sesji. 
Radny p.J.Czubek dodał iż uważa, że Radni powinni być o tym poinformowani . 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał Radnego, czy pyta się o to zarządzenie, czy dlaczego 
jest to zarządzenie, bo nie wie. 
Radny p.J.Czubek odpowiedział,  że chodzi mu o zarządzenie. Dlaczego tego nie ma w 
informacji Wójta? Kiedy zostało zarządzenie wydane i dlaczego Radni tego nie mają. 
Wójt Gminy poinformował,  że to zarządzenie zostało teraz na dniach wydane, ustaliłem, że 
taka komisja będzie uczestniczyć. Jest to komisja 4-osobowa w składzie: p.Stanisława 
Cherek, p.Paweł Chrzanowski, p.Dunajski i p.Bogdan Męczykowski. Taką komisję 
powołałem i takie zarządzenie wydałem. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że zrozumiał to tak, że informacja wójta odnośnie 
zarządzeń, czy reprezentowania  gminy była uzupełnieniem tego co myśmy dostali w 
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materiałach na sesję. Przychylam się też do wniosku Radnego, że było miejsce na komisjach, 
gdzie można  było o tym poinformować.   
 
Ad.3 
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radna p.S.Cherek odczytała 3 wnioski skierowane do Pana Wójta. Wnioski dotyczyły : 

1) poprawy bezpieczeństwa dróg gminnych i odcinka drogi powiatowej w Semlinie, 
2) opracowania harmonogramu budowy dróg w gminie  Zblewo na lata 2015 – 2018, 
3) zabezpieczenia w przyszłym półroczu kwoty 6.000zł na ewentualną  partycypację  

w projekcie „Świetlica – Dzieci – Praca”.   
Wnioski w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.J.Czubek poruszył następujące sprawy: 

1) mającej powstać wiaty dla dzieci w Radziejewie, którą  Wójt obiecał postawić a 
jeszcze jej nie ma, a niedługo nie będzie potrzebna bo będzie ciepło i będą wakacje. 
Jest jeszcze czas, aby to zrealizować, a mieszkańcy się dopytują, nie wiem, czy Wójt 
zapomniał? 

2) jest potrzebny odżelaziacz w naszej hydroforni w Borzechowie, bo woda ma bardzo 
dużo żelaza, inne hydrofornie posiadają, a nasza nie posiada, 

3) konieczność wykonana przejścia dla pieszych na nowo powstałym chodniku na 
ul.Kociewskiej,  

4) poprosił o odpowiedź w formie pisemnej, gdyż na spotkaniach z Wójtem była 
przyobiecana świetlica w miejscowości Borzechowo, że powstanie świetlica i chce się 
spytać kiedy ona powstanie i jaka będzie? 

5) poprosił o odpowiedź w formie pisemnej, bo mieszkańcy się pytają o kanalizację w 
miejscowości Borzechowo, kiedy zostanie zrobiony projekt i kiedy planuje się zrobić 
w miejscowości Borzechowo kanalizę? 

6) postawił wniosek formalny, z tego co się ostatnio dowiedziałem w miejscowości 
Pinczyn miał powstać chodnik, chodnik chyba nie powstanie, bo z tego co słyszałem 
mieszkańcy tego chodnika nie chcą i w związku z tym stawiam formalny wniosek, 
żeby kostka  która miała być na ten chodnik przeznaczona, został wymieniony 
chodnik na ul.Wczasowej w Borzechowie, to jest 400m i mieszkańcy będą bardzo 
wdzięczni, aby to u nas powstało. Skoro w miejscowości Pinczyn mieszkańcy nie chcą 
tego chodnika, to stawiam formalny wniosek, aby powstał w Borzechowie.  

Wójt Gminy stwierdził, że już nie może wytrzymać tego nerwowo i zwrócił się do Pana 
Przewodniczącego Rady i Szanownej Rady informując, że mieszkańcy bardzo chcą i ten 
chodnik powstanie, powstanie w tym roku chociażby część chodnika, tak jak to zostało 
przyobiecane. Uczestniczyłem w zebraniu, są tutaj mieszkańcy Pinczyna i ta sprawa jest 
załatwiona. Jeśli tak będziemy robić, będziemy wojować między wioskami przeciwko 
mieszkańcom to proszę bardzo, możecie to robić.  Specjalnie zebranie było zwołane, żeby tę 
sprawę załatwić definitywnie. Ta sprawa jest załatwiona. Informuję Pana Przewodniczącego, 
Szanownych Radnych, mieszkańców, że ten chodnik będzie realizowany dla dobra 
mieszkańców Zblewa i Pinczyna. Odnośnie świetlicy, jest tu Pani Sołtys, ja nic publicznie nie 
mówiłem o świetlicy. Nie mam zamiaru odpisywać pisemnie na te postulaty i wymuszanie 
pewnych rzeczy, co do których jeszcze nie ma decyzji   100-tu procentowych.  
Przewodniczący Rady Gminy poprosił, aby nie kierować się emocjami bo nie wolno i tutaj 
akurat pomogę Wójtowi, zawsze jestem chętny pomóc Wójtowi i wszystkim. O świetlicy 
wiejskiej w Borzechowie akurat, to ja w swojej kampanii obiecywałem, ale obiecywałem na 
takiej zasadzie, że ona tam powinna powstać. Nie wiem, czy Pan Wójt Herold obiecywał to. 
Wszędzie  powinny być świetlice, jak najwięcej tego. Natomiast też nie można oczekiwać 
kolego Radny Januszu, że nawet jak obietnica została złożona w czasie kampanii w 



6 
 

listopadzie, to świetlica powstanie w lutym. Nawet co do tej wiaty, to bym powiedział, że tej 
wiaty dla dzieci też  się od razu nie postawi.  
p.A. Rueck  sołtys wsi Radziejewo wtrąciła, że tej wiaty nie było 30 lat. 
Radny p.J.Czubek dodał, że przeprowadził rozmowę w Powiecie, konkretnie dowiedziałem 
się takiej argumentacji, że miały być usuwane drzewa w miejscowości Pinczyn. Zlecił to 
Powiat, drzewa p. Tworek usuwał i powiedział, czy w Zblewie mamy jakiś mikroklimat, że to 
było gorzej niż w dolinie Rospudy, zachowanie Pana sołtysa, Pana Wójta. Niestety taką 
informację otrzymałem. Sołtys chyba reprezentuje miejscowość Pinczyn, ma spotkanie z radą, 
u nas  tak jest, że sołtys reprezentuje miejscowość.  
Przewodniczący  Rady Gminy poprosił, aby nie kierować się emocjami, spokojnie do 
wszystkiego dojdziemy, dojdziemy do konsensusu, tylko spokój. Nie ma o co się kłócić, to 
wszystko można sobie wyjaśnić, można to wyjaśnić  na komisjach, można to zrobić na forum, 
można to wyjaśnić na zebraniach wiejskich.   
Wójt Gminy poinformował, że po pierwsze były komisje na których takie sprawy się 
dyskutuje. Po drugie, chodnik a drzewa to są dwie różne sprawy. Czy by wyciąć te drzewa, 
czy nie, to  chodnik i tak powstanie. Nie wiem czemu się tak uparliście tych drzew. Chodnik 
idzie za drzewami. Zostało ustalone w ten sposób, że te drzewa, które stwarzają kolizję dla 
chodnika będą wycięte, a te które nie stwarzają nie mają być wycięte, bo i tak chodnik idzie 
za drzewami. Sprawa prosta, klarowana, ustalona z Rejonem Dróg Powiatowych i wszystko 
na ten temat, przy ogólnej akceptacji mieszkańców Pinczyna i wszystkich. Wszyscy się cieszą 
i nie wiem, o co chodzi w tym momencie.  Wszyscy to zaakceptowali, chodnik powstanie, 
drzewa i tak wszystkie nie będą wycięte, bo chodnik pójdzie za drzewami.  Proszę się spytać 
na komisjach, a nie słuchać plotek.  
Radny p.K.Niemczyk  powiedział, że był na tym spotkaniu i wszyscy Radni z Pinczyna byli 
na spotkaniu odnośnie tych drzew i miała być decyzja do niedzieli, która minęła   odnośnie 
tych drzew. Drzewa swoją drogą, chodnik swoją drogą   i czy Pan Wójt  podtrzymał swoją 
decyzję, czy mają być wycięte wszystkie, czy nie i kiedy będzie termin  realizacji tego 
chodnika i wycinki tych drzew, bo do końca lutego mamy prawo wycinać drzewa. 
Wójt Gminy odpowiedział,  że tak jak obiecałem do 28 lutego mają być te drzewa wycięte. 
Jutro jest spotkanie  z Zarządem Dróg Powiatowych, przyjeżdża Pan Turzyński specjalnie do 
Urzędu Gminy, aby ustalić te zasady, które  ustaliliśmy na zebraniu wiejskim. 
Radny p.K.Surówka poinformował, że jest takie zrzeszenie ZAIKS, które przyjeżdża i patrzy 
co się dzieje w świetlicach  wiejskich i chcą za swoje nagrania opłatę, a że są organizowane 
zabawy dla dzieci i społeczeństwa zgłosił wniosek, aby Urząd Gminy wziął na siebie 
partycypację w tym. Są to nieduże kwoty. Jest 11   świetlic  i można wynegocjować kwotę na 
te wszystkie świetlice.  
Następnie Radny zapytał się, dlaczego jest różnica w naszym społeczeństwie. Jeden jest 
lepszy, a drugi gorszy. Jeżeli chodzi o odpłatności to uważam, że wszyscy jesteśmy 
jednakowi. Jeżeli chodzi o odpłatności, które mamy uiszczać to jesteśmy dyskryminowani, bo 
pracownicy Urzędu są  objęci  50%  zniżką i pytam dlaczego?  
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby tę sprawę poruszyć w punkcie dotyczącym  
podjęcia tej uchwały. 
Radny p.K. Surówka zapytał Pana Scharmacha, w jakim zadaniu inwestycyjnym ujął remont 
boiska w Radziejewie na 2015r. bo to obiecał mieszkańcom? Zapytał również, czy ktoś wie, 
jakim cudem rosną te pojemniki na stare rzeczy na terenie gminy, czy to jest z gminą 
ustalane? Ktoś w nocy stawia pojemnik w Radziejewie i my nie wiemy skąd on się tam wziął, 
czy to jest z kimś ustalane? Dodał, że był projekt koncepcyjny chodnika z Radziejewa do E22 
i zapytał, co dalej z tym chodnikiem ? Ponadto Radny poinformował, że jest zainteresowany 
placem zabaw przy przedszkolu w Zblewie, czy  jest on wykorzystywany tylko i wyłącznie  
przez dzieci uczestniczące w tym przedszkolu, czy jeszcze przez jakieś inne?      
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Radny p.M.Drawski  poinformował, że mieszkańcy ul. Pałubińskiej poprosili o zamontowanie 
kilku lamp na swojej ulicy  oraz jednej  lampy  na ul. Kościerskiej gdzie  jest taka odnoga od 
nr 7 do 10 i tam kiedyś była lampa, która została zdjęta. Ponadto Radny zgłosił wniosek  aby 
poprawić chodnik przy ul. Kościerskiej oraz  utwardzić   łącznik ul. Kościerskiej z dworcem 
PKP, bo mieszkańcy wiosną i jesienią chodzą w błocie.  
Radny p.M.Miksza  zwrócił się z wnioskiem  podpisanym przez mieszkańców Pinczyna – 
Osiedla Piaskowego, ul.Pałubińskiej, ul. Nowodoworskiej o wybudowanie chodnika  od 
początku ul. Pałubińskiej.    Wniosek złożył na ręce Pana Wójta. 
Radny p.S. Fojut zapytał, czy została powołana komisja odnośnie oświetlenia? 
Radny p.K.Niemczyk   poinformował, że zgłosili się do mnie mieszkańcy ulicy Kwiatowej, 
tam w 2010 roku z powstała połowa drogi dzięki finansowaniu przez mieszkańców, te firmy 
większe Bosch Ebertowskiego i ELPOL, dzięki radzie sołeckiej bo  wkład własny był rady 
sołeckiej i mieszkańców i połowa tej drogi powstała. Minęło 5 lat, z tą drogą dalej nic się nie 
dzieje. Mieszkańcy cisną mnie kiedy to w końcu będzie zakończone. Tam są Firmy, tam 
praktycznie w każdym domu jest firma. Większe Elpol tak jak wspomniałem wcześniej, 
zatrudniający naście osób, Bosch Ebertowski  zatrudniający  5 osób i parę parę 
mniejszych.Tam przy tej drodze znajduje  się pomnik przyrody kamień diabelski do którego 
dojście uważam  powinno być od strony ulicy Kwiatowej. Z udostępnianiem tu też jest 
problem i też chciałbym żeby na to spojrzeć  jeśli chodzi o walory Pinczyna.  Ostatnio był 
film wyświetlany w Urzędzie Gminy odnośnie tego kamienia diabelskiego i tej  historii z nim 
związanej. Mieszkańcy Pinczyna złożyli  tutaj wniosek podpisany praktycznie przez 
wszystkich  odnośnie dokończenia tej drogi  i dodatkowo Pan Rafał Kosiedowski  w dniu 22 
stycznia złożył do Wójta, na ręce Wójta  Gminy Zblewo deklarację o zakupie połowy kostki 
na dokończenie tej drogi. Także 600 metrów kostki tej ósemki na dokończenie tej drogi,  
połowę kostki pan Rafał zadeklarował zakupić. Po naszej stronie jest dokończenie tej drogi, 
druga połowa tej kostki i odwodnienie i burzówka ma być zrobiona. Także składam ten 
wniosek w imieniu  mieszkańców ulicy Kwiatowej i chciałbym wiedzieć kiedy jest możliwe 
dokończenie tej drogi i jak wygląda sprawa odpowiedzi na deklarację Pana Rafała 
Kosiedowskiego bo prosił o pisemną odpowiedź. Druga sprawa to jest odśnieżanie dróg w 
zimie. Mamy tą samą firmę bodajże trzeci rok i w gminie Zblewie, na ul. Północnej, w 
Pinczynie,  nic nie  było odśnieżane. Interwencje były  do sołtysa i Pan sołtys może 
potwierdzić, że było ciężko. Dziwi mnie fakt, że jest ta sama firma,  podobne stawki a w tym 
roku jakby firmy nie było.  Po którymś telefonie dopiero zaczęto odśnieżać, sypać. W 
zeszłym roku, na moim małym osiedlu o piątej rano było odśnieżone. W tym roku nie było 
zrobione nic, sam łopatą musiałem odśnieżać  i sypać  piaskiem, żeby można było wyjechać z 
tego osiedla.  
Radny p.R. Skrzypczak poinformował, że mieszkańcy zgłaszają zapotrzebowanie na miejsca 
parkingowe dla petentów przy Urzędzie Gminy. Zgłaszałem  na Komisji Finansów wniosek, 
aby spopularyzować  przekazywanie danych przez Internet - stanu wodomierza i tutaj proszę 
o spopularyzowanie tego, aby te dane były sprawnie przekazywane do Zakładu 
Komunalnego. Również mieszkańcy dopytują się odnośnie wyboru sołtysów, kiedy to jest 
planowane ? 
Radny p.M.Jankowski poinformował, że w miejscowości Miradowo mamy pewną spuściznę 
po byłym PGR w postaci bloków wielorodzinnych, w których mieszkańcy wykupili na 
własność mieszkania i pytają, czyją własnością są same budynki, bloki, bo mieszkania są 
własnością  prywatną.  
Wójt Gminy poinformował, że petycja i wniosek Radnej Pani Stanisławy Cherek jest zasadny  
żeby usiąść w gronie 15 Radnych i ustalić cele i zadania które mielibyśmy realizować, bo tak 
to się wszystko rozmyje. Zamontowanie  barierek to nie stanowi chyba dużego problemu żeby 
to zrealizować. 
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p.J.Scharmach dodał, że barierki o których Pani Radna mówi  przy  kapliczce, to już w 
ubiegłym roku został złożony wniosek do Powiatu, został załatwiony przychylnie i w tym 
roku po jednej i po drugiej stronie, tam przy Państwie w tym czerwonym budyneczku barierki 
będą  zamontowane. Drogi wniosek przyjmujemy do Starostwa, ten o którym Pani pierwsza 
mówiła,  w tym innym miejscu. 
Wójt Gminy odnośnie realizacji drogi Lipia Góra – Kleszczewo, co się tyczy samej Lipiej 
Góry to mówiliśmy o tym, że będzie dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego i będzie 
realizacja.  Odnośnie drogi Lipia Góra – Kleszczewo to ustalimy razem, po konsultacjach ze 
wszystkimi Radnymi. Z  zabezpieczeniem  kwoty 6.000zł nie będzie żadnego problemu jak 
również i ze wsparciem tego wniosku. 
Radna p.S.Cherek wyjaśniła, że to będzie konkurs i może być tak, że po prostu konkursu nie 
wygramy.  Gdybyśmy wygrali zasadą jest    że jest 800 tys. na 40 projektów i wtedy 5% to 
my wyrobimy, a udział gminy jest 15% , czyli te 6.000zł warto mieć gdybyśmy mieli dostać 
40.000zł. Chodzi o drugie półrocze.  
Wójt Gminy zdziwił się, że wiata jeszcze w Radziejewie nie powstała, bo miało to być w 
trybie pilnym załatwione i zapytał p.Jurka jaki  czas dajemy na tę wiatę? 
p.J.Scharmach zapytał jaka to ma być wiata, szklana czy metalowa? Dodał, że to nie jest tak 
tylko postawić wiatę i Radny wie, jak  przy drodze  wojewódzkiej stawiali wiatę, jak to długo 
trwało  i ile potrzeba dokumentów. Czy my postawimy wiatę z prawdziwego zdarzenia 
szklaną, czy postawimy blaszaną, bo blaszaną możemy zaryzykować, bo zawsze możemy ją 
rozebrać. Teraz pytanie, czy ma być szklana, czy metalowa? 
Radny p.J.Czubek zauważył, że jest obecna Pani sołtys  i może ona zorientuje się jaką chcą 
mieszkańcy.   
p.A.Rueck – sołtys wsi Radziejewo  poinformowała, że pierwszy raz o tym słyszy i że  może 
się zorientować, aczkolwiek trzydzieści parę lat tam nie było żadnego miejsca  
zatrzymywania się autobusów. Tam dzieci jest kilkoro, a autobus dopiero od niedawna się 
tam zatrzymuje. Nie wiem, czy tam w ogóle będzie miejsce, aby taką wiatę postawić. Tyle lat  
dzieci chodziły do wioski i było dobrze. 
Radny p.J.Czubek wtrącił, że jest to teren gminny. 
p.A.Rueck – sołtys wsi Radziejewo  powiedziała, że pierwszy raz  słyszy  o tym od Pana 
Radnego  i dodała, że szkoda, że do  niej to nie dotarło. 
Radny p.J.Czubek wtrącił, że się dziwi bardzo. 
p.A.Rueck – sołtys wsi Radziejewo  stwierdziła, że też się bardzo dziwi. 
p.J.Mańsk – kierownik Zakładu Komunalnego  odnośnie jakości wody w Borzechowie 
wyjaśnił, że się trochę dziwi, bo z wszystkich naszych ujęć wody to akurat Borzechowo ma 
jakość wody najlepszą .  
Radny p.J.Czubek zaproponował, że pokaże jak to wygląda z kapiącego kranu  przez dwa, 
trzy dni. 
p.J.Mańsk potwierdził, że hydrofornia w Borzechowie nie posiada odżelaziacza,  wyniki 
wody są  dobre, ale rozpoznamy temat i jeżeli będzie potrzeba to zamontujemy. 
Radny p.J.Czubek zauważył, że Zakład na pewno posiada jakieś ekspertyzy wody i poprosił 
jak będzie   taka ekspertyza, aby ją  dostarczyć  do Pani sołtys. 
p.J.Mańsk dodał, że na terenie  Borzechowa to pobieramy w Wirtach i jeszcze w jednym 
punkcie i mamy stały monitoring prowadzony przez stację w Starogardzie Gdańskim i wyniki 
są dostępne i możemy je dostarczyć Pani sołtys. 
p.J.Scharmach  poinformował ,że sprawa przejścia dla pieszych w Borzechowie jest w toku, 
została wykonana dokumentacja organizacji ruchu na to przejście. W tej chwili jest w 
jednostkach wojewody, policji i zarządu dróg powiatowych do uzgodnienia i lada moment, 
jeżeli wszystkie pieczątki będą będzie to przejście robione. 
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Wójt Gminy odnośnie wniosku p.Janusza Schűtzmanna powiedział,  że to nie była  decyzja  
Wójta, ale Radnych i przygotuje taką informację. 
Radny p.J.Schűtzmann stwierdził, że ma orientację dlaczego, jakie były przyczyny, jednak 
mieszkańcy  się pytają  i co  ma mówić? 
Wójt Gminy dodał, że będzie zebranie wiejskie w Bytoni i może na zebraniu to wyjaśnić, jak 
byłaby taka wola. 
Radny p.J.Schűtzmann poprosił jednak o pisemną  informację na ten temat.   
Wójt Gminy odnośnie Zaiksu powiedział, że w temacie się zorientujemy.  
P.R.Gollus wyjaśniła, że gmina  nie stawia tych pojemników, stawia je jakaś firma ze 
Starogardu, ale odpowiem na piśmie, bo Pan Bogdan Męczykowski ma większe informacje 
na ten temat, bo mieli uzgadniać lokalizacje. 
Radny p.K.Surówka zapytał, czy to znaczy  że się nikt nie zwracał z tym? 
p.R.Gollus powtórzyła, że odpowie na piśmie. 
Radny p. S.Schűtzman poinformował, że w Bytoni też była taka sytuacja i tam są podane 
numery telefonów do tych, którzy to stawiają. Osobiście przedzwoniłem, bo przy kościele u 
nas postawili i zmobilizowałem ich do tego, aby pojemnik wzięli.  Po prostu jadą i stawiają 
tam, gdzie uważają, nikogo się nie pytają. 
J.Scharmach odnośnie boiska powiedział,  że wspólnie z Panem Wójtem znajdą te pieniądze, 
ale trzeba ustalić co na tym boisku ma być robione, czy robić z prawdziwego zdarzenia, czy 
doraźnie. 
Radny p.K.Surówka stwierdził, że ma być zrobione z prawdziwego zdarzenia. 
Wójt Gminy odnośnie lamp poinformował, że planuje powołać komisję z radnymi  w 
miesiącu marcu której zadaniem będzie zweryfikowanie istniejących  lamp i ustalić zasadność 
dodatkowego oświetlenia, bo jest wiele takich miejsc np. Osiedle Ks. Krefta, Osiedle Zielone. 
Tu trzeba opracować podobny scenariusz jak w przypadku dróg, we współpracy .  
Przewodniczący Rady Gminy zauważył,  że rozsądnym będzie, aby ta komisja rozpoczęła 
pracę po zebraniach wiejskich z tego powodu, że na zebraniach będzie wiele uwag odnośnie 
lamp i wtedy komisji będzie prościej  pracować i poruszać  się w terenie.  
Wójt Gminy dodał, że komisję  można powołać  wcześniej a zasadnym jest wniosek, aby 
zaczęła pracować po zebraniach wiejskich. Odnośnie  ul.Kościerskiej i realizacji chodnika, 
jest to droga wojewódzka i w  porozumieniu  z Zarządem Dróg Wojewódzkich.  Ja do tego 
tematu jeszcze nie podchodziłem, ale jest taka możliwość. Uczestniczyliśmy z Panem 
Przewodniczącym w spotkaniu z przedsiębiorcami, gdzie jest taka inwencja przedsiębiorców, 
żeby tę drogę zmodernizować do torów kolejowych i poprawić bezpieczeństwo. Tym 
tematem się interesujemy i w tym kierunku będziemy działać. Jakie będą efekty to 
zobaczymy w przyszłości.  
J.Scharmach odnośnie chodnika w Radziejewie powiedział, że bardzo chciałby   pochwalić 
wniosek Pani Radnej Cherek o taki plan długo idący  w zakresie budowy dróg i przychylam 
się do tego, aby ta komisja wzięła pod uwagę również budowę chodników. Przy niektórych 
drogach aż się prosi aby powstały chodniki. Jak Państwo widzicie  chodniki są  w tej chwili 
do zrobienia w każdej wsi i ani Wójt ani Rada nie podoła, aby w tym roku te wszystkie 
chodniki zrobić.  Spójrzmy realnie co chcemy i co możemy zrobić, bo chodników jest dużo 
do zrobienia. Przy drogach powiatowych, czy wojewódzkich muszą to być chodniki o 
szerokości 2 – 2,5 m wraz ze ścieżką rowerową.  Musimy zrobić spotkanie z Zarządem Dróg 
Powiatowych, bo jest koncepcja w Radziejewie zmodernizowania całego skrzyżowania na 
tym głównym zakręcie z wykupem, ziemi od Agencji. Z panią  Gollus załatwiamy, żeby  
Agencja przekazała  nam tą ziemię  i ją przekażemy w jakiś sposób do  Zarządu Dróg 
Powiatowych. Ma być zrobiona dokumentacja i skrzyżowanie z prawdziwego zdarzenia 
łącznie z chodnikiem do centrum wsi i do Szteklina. Musimy ustalić z Powiatem czy w 
pierwszej kolejności chodnik, czy to skrzyżowanie, które Oni widzą jako pierwsze.  
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Radny p.K.Surówka  wyjaśnił, że jest daleki od tego, aby naciskać na chodnik ale wie o 
jednej rzeczy, że chodnik miał lecieć z Borzechowa do E 22. Dziwię się, dlaczego  
podejmujecie decyzję przejścia dziwnego koło szkoły. Może i ono jest  potrzebne, ale trzeba 
było to wkomponować w cały chodnik, w cały cykl tego remontu, a nie jakieś  drobne zadania  
i to jest chyba zła kolejność. 
Radny p.J.Czubek zwrócił się do Radnego Surówki  wyjaśniając, że składał ten wniosek, aby 
to przejście powstało na wniosek mieszkańców ul. Spacerowej.  To jest teren szkolny i tutaj 
się rozchodzi o dzieci, tak jak zawsze mi się o to rozchodzi. To nie jest jakieś tam małe widzi 
mi się.  
p.A. Płoszyńska –Damaszk odnośnie placu zabaw poinformowała, że plac zabaw przy 
gminnym przedszkolu w Zblewie nie był i nie jest udostępniany publicznie. Pewnie Pan 
Radny zauważył, że w zarządzeniu Pana Wójta jest zapis, że za wynajem placu zabaw przy 
gminnym przedszkolu w Zblewie jest kwota 25 zł za godz. Wzięło to się stąd, że  w zeszłym 
roku przy gminnym przedszkolu w Zblewie został utworzony prywatny klub dziecięcy i te 
dzieci nie mają miejsca spędzania wolnego czasu  na placu zabaw. Pani dyrektor za 
przyzwoleniem Wójta wyraziła zgodę, aby te dzieci przychodziły na ten plac zabaw przy 
naszym przedszkolu w godzinach obiadów. Jeżeli będą korzystali z tego placu zabaw będzie 
spisana umowa,  żeby czasami nic się nie stało na naszym terenie, mają zapłacić symboliczną 
kwotę,  te 25 zł za godzinę. Nie jest wynajmowany publicznie dlatego,  żeby tam nie było 
żadnych szkód. Jest otwierany i zamykany   w godzinach pracy przedszkola. W Zblewie przy 
szkole  jest otwarty plac zabaw cały dzień.  
Wójt  Gminy odnośnie wniosku dotyczącego budowy chodnika przy ul.Pałubińskiej 
poinformował, że w celach bezpieczeństwa powinno się ująć więcej ulic np. Mostową, 
Szkolną. Trzeba to usystematyzować i ujednolicić wspólnie razem. Ul.Kwiatowa w części 
została zrealizowana jesteśmy jak najbardziej za tym, żeby tę ulicę  realizować, natomiast jest 
koszt ogromny   tego zadania.  
p.J.Scharmach wtrącił, że z odwodnieniem to jest koszt 250.000zł  
Wójt Gminy zapytał ile kosztuje 600m 2 kostki ? 
p.J. Scharmach odpowiedział, że  15.000zł.  
Wójt Gminy dodał, że to co jest oferowane to jest niewiele w stosunku do kosztu tej ulicy, a 
zadanie to nie jest ujęte w  budżecie.  Musimy się nad tym wszystkim zastanowić. Sprawa 
kamienia diabelskiego to jestem jak najbardziej za, byłem na filmie i trzeba te walory 
turystyczne  Pinczyna pokazywać i promować, jakaś ścieżka, ławeczka. Można pomóc i 
wesprzeć te działania.  Odnośnie miejsc parkingowych przy Urzędzie Gminy to mogę 
porozmawiać z pracownikami, żeby zwiększyć ilość miejsc parkingowych. Jestem też za tym 
i trzeba to ustalić.  
p.J.Mańsk wyjaśnił że do tej pory jak nie było mieszkańca w domu, zostawiano taką 
karteczkę, że trzeba podać odczyt wodomierza drogą telefoniczną. Nie ma przeszkody 
abyśmy do tego dopisali drogą elektroniczną i podamy nasz adres mailowy 
Odnośnie uwag do odśnieżania  Wójt Gminy poinformował, że co roku mamy zimę, która 
zawsze inaczej wygląda. Przyznaję, że te zadania nie do końca były dobrze realizowane, a to 
dlatego że raz zima była raz nie było. Gdyby zima była w pełni to  wszystko by się 
ustabilizowało.  
p.R.Gollus poinformowała, że jeśli chodzi o budynki to one są współwłasnością tych 
wszystkich którzy mają odrębną własność lokali.  Są na pewno dwie księgi ustanowione, 
jedna jest księga wieczysta na lokal, który ma odrębną swoją własność  i jest druga księga 
współwłasności i to jest wszystkich współwłasność. 
Radny p.M.Jankowski  zapytał, czy to znaczy że jak jest 8  rodzin w budynku  to każdy ma 
1/8? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że nie wie jaki jest udział, ale jest współwłasnością. 
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Wójt Gminy w dalszej części poinformował, że planuje się aby wybory sołtysów odbyły się 
pod koniec marca   i na początku kwietnia. 
Przewodniczący   Rady Gminy  poprosił, aby nie poszedł zły przekaz do Pinczyna odnośnie 
ul.Kwiatowej, że gmina odrzuca chęć partycypacji Pana Rafała Kosidowskiego. Temat nie 
jest zamykany, musimy usiąść i głęboko to przemyśleć. 
p.J.Scharmach wtrącił, że nie ma takiej możliwości, żeby taką propozycję odrzucić. 
Radny p.K.Niemczyk odnośnie ul.Kwiatowej  poprosił, aby powiedzieć  konkretnie czy to 
będzie zrobione w tym roku, czy za rok czy za dwa.  Żeby ludzie wiedzieli, że na przykład za 
rok jest ta droga do realizacji.  
Wójt Gminy odnośnie środków finansowych poinformował, że będziemy bardziej 
przejrzyście wiedzieć, jak spłyną dodatkowe środki z Narodowego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska- 1.100.000zł i inne środki.    Nie jest jednak mówione, czy my dostaniemy  w 
takiej same wysokości subwencję na oświatę i na GOPS, czy nam nie okroją tych dotacji. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, subwencja będzie mniejsza o 1.800.000zł. i 120.000zł na GOPS.  
p.J.Scharmach  uzupełniając swoją wypowiedź powiedział, że ul.Kwiatowa być może już by 
była zrobiona dawno, z tym że mamy opór właścicieli działek, bo cała droga musi być 
odpowiednio odwodniona, musi  być odwodnienie zrobione.  Akurat został odcinek, który 
leży w tej niecce i chcieliśmy  to rozwiązać bardzo prostym sposobem, odwodnienia 
studniowego i wprowadzenia do rowu poprowadzonego przez jedną z łąk właścicieli, ale po 
prostu nie było zgody. W związku z tym pod względem technicznym wykonanie samego 
odwodnienia jest dużo droższe jak położenie tej kostki. Dzisiaj by nie było problemu, bo 
wykopać na 2-3 metry głęboko i ustawić siedem studni odwadniających , to byśmy już dawno 
mieli to zrobione. Tylko ze względu na sytuację,  że osoba która jest właścicielem łąk nie 
wyraziła zgody musimy wrócić do odwodnienia z prawdziwego zdarzenia, kopać głęboko, a 
po drugie sprawa dojazdu do p.Kosiedowskiego. Jest tam bardzo trudno dojechać do niego bo 
On chce, żeby cały czas firma pracowała.  
Radny p.J.Czubek odnośnie powołania komisji do spraw wycinki drzew poprosił Pana Wójta, 
bo jest Nadleśnictwo Kaliska, są leśniczowie na naszym terenie i może byśmy się zwrócili do 
nich, aby w tej komisji były jakieś osoby naprawdę kompetentnie, które znają  się na  
drzewach, bo tak nie wiem, czy osoby w tej komisji tak znają się na drzewach.   Przy naszych 
drogach  na 90% drzew występuje zgnilizna. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w skład komisji powołał pana Zdzisława Dunajskiego, który akurat 
jest profesjonalistą w tym zakresie. Dodał, że chciałby, aby wycinka drzew wyglądała w tej 
formie, żeby wycinać drzewa chore, a nie zdrowe.  Dla bezpieczeństwa to byśmy mogli 
wyciąć wszystkie drzewa i po co powoływać komisje. 
Przewodniczący Rady  Gminy zauważył, że leśnik w tej komisji jest, bo jest pan Zdzisław 
Dunajski.  
Radny p.J.Czubek zapytał, czy Pan Wójt, czy  Pan sołtys, czy każdy inny podpisze się pod 
tym drewnem rosnącym naprawdę na poboczu  jezdni, może się ktoś podpisze że bierze 
odpowiedzialność za jeden  krzyżyk, który potem powstanie na tym drzewie. Ja bym się na 
pewno pod tym nie podpisał. Nie jestem zwolennikiem, mimo że jestem leśnikiem, drzew 
rosnących na poboczu jezdni. 
Radny p.S. Fojut  poinformował, że przy drodze Piesienica – Pinczyn rośnie dużo krzewów, 
rolnicy wyjeżdżają tam z pól i te krzaki przeszkadzają. Rolnicy sami by wycięli te krzaki, 
tylko żeby dostali pozwolenie na to.  
Wójt Gminy powiedział, że ten wniosek przyjmuje do realizacji.  
 
Ad.4 
Ocena funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w ramach umowy ze Związkiem Gmin 
„ Wierzyca” oraz ocena porządku na terenie gminy. 
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Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.Wojciech Pomin – Przewodniczący Zarządu Związku „Wierzyca”  omówił realizację 
systemu gospodarki odpadami komunalnymi w okresie od 1 lipca 2013r. do 31 grudnia 2014r.  
Radny p.K. Surówka zapytał, czy firmy, które stawiają kosze to biorą za nie dzierżawę? 
p.W.Pomin odpowiedział, że za pojemnik na terenach zamieszkałych nie bierze dzierżawy, a 
na terenach  nie zamieszkałych tak, bo jest duży koszt wyposażenia tych nieruchomości w 
pojemniki. Można zakupić własne pojemniki lub wydzierżawić. Dodał, że w związku pracuje 
17 osób razem z nim plus jeden stażysta.  
p.K.Włoch – sołtys wsi Białachowo  poinformował, że  harmonogramy odbiorów odpadów 
jeszcze nie trafiły i zapytał, czy  jest możliwość dostarczenia mieszkańcom blankietów do 
dokonywania wpłaty za odbiór odpadów? 
p.W. Pomin  odpowiedział, że blankiety będą do odbioru u sołtysów.  
Radny p.M. Kubik zapytał, czy  związek już uregulował wywozy odpadów sprzed świąt? 
p.W. Pomin odpowiedział,  że związek odstąpił od ukarania firmy za opóźnienia, bo 4 nowe 
samochody uległy awarii. Były opóźnienia 7- dniowe, ale to się poprawiło. Firma kupuje 
następną śmieciarkę. Jest zwiększona częstotliwość wywozu.   
p.H.Miotk – sołtys wsi Cis zapytała, kiedy będą tańsze śmieci, bo ludzie nie mają  z czego 
zapłacić. Stawka jest wysoka bo 44 zł za miesiąc. Ludzie czasami nie mają czego kłaść w te 
pojemniki i  można by było wywozić odpady raz na miesiąc. 
p.W.Pomin przyznał rację Pani sołtys i dodał, że jak Pani sołtys zgłosi te nieruchomości to je 
sprawdzą. 
p.Barczyński – mieszkaniec Miradowa zapytał dlaczego śmieciarka od 28 grudnia 2014r. nie 
była na Osadach Miradowskich od numeru 1- 6?  Wtedy utknęła i więcej jej nie było, a nie 
będzie płacił za nie wykonaną usługę. 
p.W.Pomin odpowiedział, że czasami jak jest utrudniony dojazd to śmieciarki nie dojeżdżały.  
W czwartek przekażę p.Męczykowskiemu, bo teraz jest możliwość dojechania. Do czwartku 
ma Pan śmieci odebrane. Szkoda, że nie wiedziałem o tym wcześniej. 
p.Barczyński dodał, że w styczniu była interwencja w tej sprawie.  
p.W.Pomin powiedział, że to sprawdzi.    
 
 
O godz. 17.45 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach. Obrady wznowiono 
o godz. 18.00. 
 
p.T.Boszka sołtys wsi Pinczyn zwrócił uwagę Panu  Przewodniczącemu, że nie było 
głosowana nad oceną  funkcjonowania systemu gospodarki odpadami. 
Radny p.K.Niemczyk poruszył sprawę śmieci przy ulicach, bo sprawa  nie dotyczy tylko 
Pinczyna, ale pozostałych miejscowości. Trzeba ten problem rozwiązać, czy przy pomocy 
pracowników interwencyjnych, czy sołtysów. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że trzeba wziąć pod uwagę to, że pan Pomin się 
stara i nasz związek był w Warszawie  pokazywany jako wzór do naśladowania.  
Za pozytywną oceną funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w ramach umowy ze 
Związkiem Gmin „ Wierzyca” oraz pozytywną oceną porządku na terenie gminy głosowali 
wszyscy Radni. 
 
 
 
Ad.5 
Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu finansowego 
tego zakładu. 
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Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili poziom świadczonych usług przez Zakład Komunalny 
oraz ocenę stanu finansowego tego zakładu. 
 
Ad.6 
Przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2014 
oraz potrzeb związanych z realizacją w/w zadań w roku 2015. 
Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji  Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie przyjęli sprawozdanie  z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 
rok 2014 oraz potrzeb związanych z realizacją w/w zadań w roku 2015. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – sołtysów na 
terenie Gminy Zblewo. 
Punt zdjęty z porządku obrad. 
 
Ad.8 
Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażania zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 
2016 funduszu sołeckiego. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny .R.Skrzypczak. 
Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że sołtysi w ubiegłym roku mieli szkolenie na temat funduszu 
sołeckiego. Większości sołtysów wypowiedziała się za tym, aby nie wyodrębniać funduszu 
sołeckiego. Sołtysi się nie zmienili dlatego jest taki projekt uchwały. Zasady przy funduszu 
sołeckim są podobne jak przy pozyskiwaniu środków unijnych. U nas jest rezerwa dla 
samorządów wsi i sołtysi wydają te środki dobrowolnie. Jak będzie fundusz sołecki w 2016r. 
to nie będzie dobrowolności w wydawaniu środków. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr V/15/2015 w sprawie nie wyrażania zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
na rok 2016 funduszu sołeckiego w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w gminie Zblewo na 2015r. oraz zasad wynagradzania członków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr V/16/2015 w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych w gminie Zblewo na 2015r. oraz zasad 
wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w 
gminie Zblewo na 2015r. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr V/17/2015 w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 
narkomanii w gminie Zblewo na 2015r. w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr III/12/2010  z dnia 30.12.2010r. w 
sprawie Nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno- gospodarczej, kulturalno  -  
oświatowej, sportu i rolnictwa. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.E.Glaza  poinformowała, iż cieszy ją fakt, że ta nagroda wzbudza  takie zainteresowanie. 
Nagroda ta będzie nadal. Procedury rozpoczniemy jeszcze jesienią. Tamta uchwała była 
kadencyjna i nowa uchwała też jest na kadencję.  
Radny p.S. Fojut wyjaśnił, że wczoraj na Komisji Rolnictwa zapytał się, co jest powodem 
uchylenia uchwały, bo  nie wiedział, że była ona kadencyjna . 
p.E. Glaza  dodała, że w załączniku do uchwały jest zapis, że jest kadencyjna. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zapis o kadencyjności jest kompetencją  
Wójta, bo nie każdy miałby ochotę przyznawać nagrody i dlatego kolejna jest na kadencję.  
Za podjęciem uchwały  głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr V/18/2015 w sprawie uchylenia Uchwały Nr III/12/2010  z dnia 30.12.2010r. w 
sprawie Nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno- gospodarczej, kulturalno  -  
oświatowej, sportu i rolnictwa w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.12 
Podjęcie uchwały w sprawie Nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno- 
gospodarczej, kulturalno-oświatowej, sportu i rolnictwa.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji  Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
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Uchwała Nr V/19/2015 w sprawie Nagród Wójta Gminy Zblewo w dziedzinie: społeczno- 
gospodarczej, kulturalno-oświatowej, sportu i rolnictwa w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia opłat i zasad udostępniania i wynajmu świetlic 
wiejskich w Gminie Zblewo. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.A. Rueck sołtys wsi Radziejewo zapytała, skąd się wzięła obniżka ceny  za wynajem  
świetlicy w Radziejewie? Dodała, że za obecną cenę świetlica jest często wynajmowana i  po 
co obniżać cenę wynajmu? 
Radny p.J. Czubek zauważył, że Radni chcą obniżyć opłaty dla mieszkańców, a Pani sołtys 
chce podwyższyć. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że analizując propozycje opłat wydawało nam 
się, że opłata w wysokości 200zł plus media odstaje od opłaty za wynajem GOK w Zblewie, 
gdzie jest 250zł z mediami.  Stąd inicjatywa, aby obniżyć wysokość opłaty w Radziejewie. 
Można jednak to jeszcze przedyskutować.  
Radny p.S. Fojut zaproponował, aby wycofać tę uchwałę z porządku, aby można było ją 
skonsultować z sołtysami. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że skoro ta uchwała została przyjęta do porządku i 
jest napisana, to zdejmowanie jej w całości nie wchodzi w grę. 
p.J.Gdaniec – sołtys wsi Tomaszewo zapytała, czy wzięto pod uwagę wiatę w Tomaszewie, 
bo być może ktoś będzie chciał ją wynająć? 
Przewodniczący Rady Gminy  odpowiedział, że nie było to brane pod uwagę. 
Radny p.K. Surówka zaproponował, aby może podnieść do 200zł za wynajem świetlicy w 
Radziejewie dla osób mieszkających poza terenem gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na wynajem dla osób z zewnątrz gminy to są 
lokale gastronomiczne i sale weselne. 
Radny p.S. Fojut zauważył, że 200 zł to jest za mało. 
Przewodniczący Rady  Gminy wyjaśnił, że wszystkie Komisje obniżyły tę stawkę. 
Radna p.S. Cherek  poinformowała, że jest jeszcze coś takiego jak uczciwość, ale mieszkaniec 
gminy może wynająć świetlice  dla  kogoś obcego  i po co prowokować? 
Przewodniczący Rady Gminy wtrącił, że jest demokracja. 
Radny p.K.Surówka zgłosił wniosek, aby opłata za wynajem świetlicy w Radziejewie 
wynosiła 200zł za dobę.  
Radny p.S. Fojut powtórzył, że są sołtysi i rady sołeckie i niech się w tym temacie 
wypowiedzą. 
p.K.Włoch sołtys wsi Białachowo poinformował, że są osoby które się zajmują świetlicą  i jak 
słyszę, że mamy za 100zł wynajmować, to jest to nie w porządku. 
Radny p.S.Fojut stwierdził, że można nie wynajmować.  
p.T.Boszka sołtys wsi poinformował, że jest rada sołecka i powinna się na ten temat 
wypowiedzieć. 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wiele tych świetli było dofinansowanych ze 
środków unijnych i są zapisy, że przez ileś lat nie można w nich prowadzić działalności 
komercyjnej. Zaproponowane ceny to zwrot kosztów. 
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p.R.Gollus wyjaśniła, że jeżeli w ciągu 5 lat dochody z wynajmu świetlic przekroczą 25% 
wartości dofinansowania to Urząd Marszałkowski może zażądać zwrot dotacji.  Dodała, że tę 
uchwałę należałoby podjąć, bo mieszkańcy się pytają i chcą wynajmować świetlice. 
Za przyjęciem wniosku, aby opłata za wynajem świetlicy w Radziejewie wynosiła 200 zł 
głosowało 10 Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 4 Radnych wstrzymało się od głosu.  
Za podjęciem uchwały w wersji dostarczonej Radnym z przegłosowaną wcześniej zmianą  
oraz zmianami zaproponowanymi w stanowiskach Komisji,  aby wykreślić zapis o 
wynajmowaniu odpłatnie świetlicy OSP Pinczyn oraz zapis dotyczący wynajmu świetlic w 
celach handlowych   głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr V/20/2015 w sprawie określenia opłat i zasad udostępniania i wynajmu świetlic 
wiejskich w Gminie Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
p.T.Boszka zapytał, dlaczego świetlica w OSP Pinczyn została wykreślona z wynajmowania? 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że została wykreślona tylko z wynajmowania 
odpłatnego. 
Wójt Gminy dodał, że zebrania wiejskie i inne spotkania będą się tam odbywać. Będzie  ta 
świetlica udostępniania nieodpłatnie, bo to mniej koliduje z działalnością jednostki OSP. 
p.T.Boszka zauważył,  że w OSP Pinczyn odbywały się zabawy strażaków nieodpłatnie, a tą 
uchwałą będzie to zabronione. 
Radny p.K.Niemczyk poinformował, że świetlica OSP Pinczyn jak jest w systemie 
ratownictwa od dwóch lat to  nie powinna być wynajmowana w celach komercyjnych.  
Strażacy będą mogli organizować zabawy, bo to zostaje w ramach OSP.  Nie będzie można  
organizować tam wesel, -18-tek, sylwestra.  Intencja jest taka, że jak jest 18-tka, samochody 
zastawiają wyjazd straży, a jednostka musi wyjechać w ciągu 5 minut.  
Radny p.M. Kubik zapytał, ile było imprez komercyjnych w OSP Pinczyn? 
p.T.Boszka odpowiedział, że nie prowadzi statystyk i nie wie, że jest ich decyzja zabraniająca 
wynajem. Dodał, że jak jest akcja i na podjeździe przed remizą stoi przyczepa jednego ze 
strażaków to  jest dobrze? 
  
 Ad. 14   
Podjęcie uchwały w sprawie  określenia opłat i zasad udostępniania i wynajmu pomieszczeń 
w budynku przy ul. Głównej 40 w Zblewie oraz wyposażenia Gminnego Ośrodka Kultury im. 
Małgorzaty Hillar w Zblewie. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.A.Ossowska poinformowała, że ulga została przepisana z poprzedniej uchwały, nie było 
zastrzeżeń  do tego na komisjach, jednak pracownicy bardzo rzadko  z tego korzystają i 
można wykreślić ten zapis.  
Wójt Gminy dodał, że można zrobić jak Radni uważają, bo pracownicy nie chcą tej ulgi. 
Radny p.K. Surówka stwierdził, że to jest lekka dyskryminacja, bo albo wszyscy, albo nikt.  
Za skreśleniem zapisu o 50% zniżce dla pracowników i ich rodzin głosowało 10 Radnych, za 
pozostawieniem  zapisu głosowało 4 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.  
Za wnioskiem Komisji, aby w uchwale dopisać stawki opłat za wynajem sceny w wysokości 
3.500zł  do 5 dni wraz z obsługą głosowali wszyscy Radni. 
Za podjęciem uchwały z wcześniej przegłosowanymi zmianami głosowało 13 Radnych i 2 
Radnych wstrzymało się od głosu. 
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Uchwała Nr V/21/2015  w sprawie  określenia opłat i zasad udostępniania i wynajmu 
pomieszczeń w budynku przy ul. Głównej 40 w Zblewie oraz wyposażenia Gminnego 
Ośrodka Kultury im. Małgorzaty Hillar w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego na 
wykonanie ulepszenia nawierzchni drogi metodą „Slurry seal” na drodze powiatowej  
nr 2702G odcinek Pinczyn – Piesienica. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy poinformował, że będzie ulepszona nawierzchnia drogi Pinczyn – Piesienica  o 
długości 3 km.  
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr V/22/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Starogardzkiego na wykonanie ulepszenia nawierzchni drogi metodą „Slurry seal” na drodze 
powiatowej nr 2702G odcinek Pinczyn – Piesienica w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.16 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Zblewo na lata 2015-2019. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Radny p.M.Jankowski poinformował, że jest projekt adaptacji poddasza świetlicy wiejskiej w 
Radziejewie na dwa mieszkania.  Z uwagi na to, że będzie tam dochodziło do skarg na 
zakłócanie ciszy nocnej zgłosił  wniosek, aby nie adaptować tych pomieszczeń na lokale 
mieszkalne. 
Radny p.K. Surówka stwierdził, że jest jeszcze daleka droga do tego, aby ktoś tam 
zamieszkał, może z 5 lat. 
p.R.Gollus wyjaśniła, że może nie koniecznie 5 lat, bo mieliśmy składać wniosek do Banku 
Gospodarstwa Krajowego o dofinansowanie i może się to zdarzyć w przyszłym roku. 
Radny p.S. Fojut poinformował, że w Piesienicy mają świetlicę, gdzie odbywały się zabawy 
jeszcze za czasów naszych rodziców, a teraz mamy wielki problem żeby mieszkańcy nam 
pozwolili na zorganizowanie zabawy. Musicie się mocno nad tym zastanowić.  Jak w tych 
mieszkaniach będą lokatorzy z  małymi  dziećmi  to będzie problem.   
Przewodniczący Rady Gminy poparł wniosek Radnego dodając, że trzeba się tym kierować, 
żeby nie  na siłę tworzyć lokale mieszkalne. Trzeba to robić racjonalnie.  
Za wykreśleniem z uchwały zapisu dotyczącego adaptacji poddasza świetlicy wiejskiej w 
Radziejewie na mieszkania głosowali wszyscy Radni. 
Za wnioskiem Komisji Rolnictwa, aby stawka bazowa czynszu w latach 2015 – 2019 
wynosiła 3,50zł  głosowało 6 Radnych, przeciw głosowało 8 Radnych i 1 Radny wstrzymał 
się od głosu. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 4 Radnych 
wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr V/23/2015 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Zblewo na lata 2015-2019 w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.17 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.R.Gollus wyjaśniła, że są to działki na poprawienie szerokości dróg: ul.Ciskiej i 
Nadrzecznej w Pinczynie  oraz połączenie drogi w Kleszczewie. Jest zgoda właścicieli 
działek. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr V/24/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.18 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości . 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr V/25/2015 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie   nieruchomości w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.19 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie i zbycie nieruchomości w formie 
zamiany. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.R.Gollus poinformowała, że w Białachowie był odcinek drogi dojazdowej do posesji, ale 
była to własność prywatna. Poprzedni właściciel  nie stawiał przeszkód, gmina tę  drogę  
naprawiała i odśnieżała cały czas. Zmienił się właściciel drogi i powstał konflikt. Nowy 
właściciel zażądał, aby wykupili tę drogę. Urząd Gminy zaproponował zamianę  działek 
wykazanych w uchwale.  
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę (14 Radnych obecnych na sali)  
Uchwała Nr V/26/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie i zbycie    nieruchomości w 
formie zamiany w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.20 
Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2015. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę (14 Radnych obecnych na sali). 
Uchwała Nr V/27/2015 w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 
2015 w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 21 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę  Zblewo. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.A.Płoszyńska – Damaszk poinformowała, że do projektu  uchwały w § 1 dochodzi jako 6 
kryterium : „ jedno z rodziców kandydata pracuje w pełnym wymiarze czasu pracy, studiuje / 
uczy się w systemie dziennym – 3 punkty”. 
Za wprowadzeniem tego zapisu głosowali wszyscy Radni  
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr V/28/2015 w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę  Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.22 
Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr V/29/2015 w sprawie wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.23 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn. 
Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny 
p.R.Skrzypczak.  Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest wniosek mieszkańców Pinczyna, aby 
między ulicą Gajową, a ul. Sportową  powstało „ Osiedle przy Rondzie”. Dodał, że  na 
zebraniu było to pozytywnie zaopiniowane i odczytał uchwałę zebrania wiejskiego.  
p..Paweł Zieliński – radca prawny – wyjaśnił, że chodzi o nazwę ulicy : „ Osiedle przy 
Rondzie”. 
Radny p.Kamil Niemczyk wyjaśnił, że intencją mieszkańców było to, aby nie tworzyć  2-4 
małych uliczek, a stworzyć całe osiedle.  
p.H.Dunajska poinformowała, że mamy już Osiedle Rzemieślnicze, Osiedle Dębowe  
natomiast określenie ulica wynika z przepisów, że Rada Gminy nadaje nazwę ulicom. W 
powszechnym użytkowaniu to nie będzie ulica Osiedle przy Rondzie, tylko Osiedle przy 
Rondzie. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to jest takie pilne, czy można tę uchwałę podjąć na 
następnej sesji? 
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p.H.Dunajska dodała, że osobiści wolałaby, aby to dzisiaj nie przeszło z uwagi na to, że 
zbliżają się wybory prezydenckie i teraz ta ulica nie będzie przyporządkowana  w Pinczynie 
ani do jednego, ani do drugiego obwodu, a już nie zdążymy zmienić uchwały o podziale na 
obwody głosowania.  Lepiej byłoby gdybyście Radni nie przegłosowali dzisiaj tej uchwały, a 
na następnej sesji.  
Radny p.K.Niemczyk stwierdził, że mieszkańcy chcą mieszkać na Osiedlu przy Rondzie, a 
nie na ulicy „Osiedle przy Rondzie? 
Radny p.M.Kubik potwierdził taka wolę mieszkańców, gdyż był na zebraniu wiejskim. 
p.T.Boszka – sołtys wsi Pinczyn  poinformował, że w uchwale zebrania wiejskiego ma zapis 
taki, jaki powinien być, drogi takie i takie nazwać „Osiedle przy Rondzie”.  
 p.Paweł Zieliński – radca prawny zaproponował, aby zapisać w uchwale, że działkom nr 
168/12 i 177/3 nadaje się nazwę „Osiedle przy Rondzie”. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z tej całej sprawy płynie taki wniosek, że jak się 
nadaje takie nazwy to stwarzają  się problemy. Mamy przecież tyle zasłużonych 
mieszkańców, którzy zeszli z tego świata, szczególnie  w  Pinczynie, a mieszkańcy proponują 
taką prozaiczną nazwę.  
p.T.Boszka dodał, że myślenie rady sołeckiej było takie jak Przewodniczącego Rady Gminy , 
jednak mieszkańcy chcieli taką nazwę.   
Radni jednogłośnie podjęli uchwalę w treści dostarczonej  Radnym wraz z propozycją 
zaproponowaną przez p.Pawła Zielińskiego. 
Uchwała Nr V/30/2015 sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.24 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2015 Rokiem św. Jana Pawła II. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Sejm podjął uchwałę o ustanowieniu roku 
2015 Rokiem św. Jana Pawła II  i my byśmy się chcieli  w to wpisać, bo jesteśmy w sposób 
szczególny związani z tym wielkim człowiekiem. Jan Paweł II jest honorowym  obywatelem 
naszej gminy, jest patronem  szkoły w Kleszczewie  i byśmy się pięknie wpisali w obchody 
poprzez kilka uroczystości, które odbyłyby się w Paździe, Zblewie i Kleszczewie.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały . 
Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr V/31/2015 w sprawie ustanowienia roku 2015 Rokiem św. Jana Pawła II w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.25 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych zostały udzielone bezpośrednio  po ich 
zgłoszeniu. 
 
Ad.26 
Wolne wnioski i zakończenie.  
p.H.Miotk – sołtys wsi Cis zapytała, kto jest odpowiedzialny za stanowiska dla osób 
niepełnosprawnych na parkingu koło plebanii. Jest tam 13 stanowisk dla niepełnosprawnych i 
chyba więcej jak normalnych.  Do Urzędu niepełnosprawni  muszą iść z parkingu koło starej 
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plebanii, bo jest tylko jedno stanowisko dla osób niepełnosprawnych, jest jedno koło Polo 
markietu.  Za dużo jest na parkingu koło plebanii miejsc dla osób niepełnosprawnych.  
p.J.Scharmach przyznał Pani sołtys rację, wyjaśniając jednak, że taki był projekt, taki był 
wymóg,  dostaliśmy dofinansowanie z Unii Europejskiej i przez 5 lat musi być. Wiemy o tym 
problemie.  
p.H.Miotk dodała, że miejsca parkingowe dla niepełnosprawnych powinny  być   bliżej 
kościoła i Urzędu Gminy.  
p.T.Boszka – sołtys wsi Pinczyn poinformował, że w przerwie przejrzał informację Związku 
Gmin Wierzyca, Rada podjęła decyzję o pozytywnej  opinii z tytułu funkcjonowania 
gospodarki odpadami w 2014r. a, że nie jest tak różowo i chce się zapytać: 
1.Jaki jest jednostkowy koszt gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Zblewo? 
2.Proszę o przedstawienie następujących informacji: 
- jaki jest koszt przyjęcia na wysypisko w Starym Lesie 1 tony odpadów zmieszanych? 
- jaki jest koszt przyjęcia na wysypisko w Starym Lesie 1 tony odpadów BIO? 
- jaki jest koszt przyjęcia na wysypisko w Starym Lesie 1 tony odpadów segregowanych tzw. 
SUROWCÓW? 
3.W jakiej wysokości wpłynęły środki finansowe na konta Związku Gmin Wierzyca od 
Mieszkańców Gminy Zblewo w rozbiciu na poszczególne miesiące w 2014 roku? 
4. Ile wynosi składka członkowska dla gminy Zblewo w Związku  Gmin Wierzyca w 2015r. 
Następnie odnosząc się do słów, które padły na sesji poinformował, że jest pomnik przyrody 
w Pinczynie, który ma swoje wejście  od ul. Mostowej i wiem, że były prowadzone rozmowy 
Urzędu Gminy z właścicielem i to wejście jest otwarte, właściciel nie zagradza tego wejścia i 
nie życzy sobie, żeby mu ktoś chodził po łące od ul. Kwiatowej. Jeśli chodzi o ul. Kwiatową 
Wójt Trawicki  podczas kampanii ze względu na zły stan finansów gminy Zblewo nie 
uwzględnił budowy tej ulicy w budżecie. Uwzględnił za to budowę chodnika  między 
Pinczynem, a Zblewem i podobno miała być ujęta ul. Gajowa. Co do krzaków na trasie 
Pinczyn – Piesienica to były rozmowy podejmowane w czasie jak te drzewa były wycinane. O  
ten obszar mieli dbać rolnicy, którzy pozyskali drzewa. Wystarczy wystąpić z wnioskiem do 
Powiatowego Zarządu Dróg  o wycięcie krzaków.  
p.T.Boszka zapytał również, jaką funkcję w klubie Sławek Borzechowo pełni Pan Rady 
Janusz Czubek? 
Radny p.S. Fojut zauważył, że jeśli chodzi o te krzaki to nie była taka umowa, że rolnicy mają 
dbać o te krzaki, tylko była taka umowa, że mają posadzić drzewa.  
Radny p.J.Czubek odpowiedział, że od  długiego czasu pełni nieodpłatnie funkcję prezesa 
klubu Sławek Borzechowo.  
p.Barczyński zapytał odnośnie śmieci na przystankach i w koszach  przy drogach 
publicznych, kto je oczyszcza ze śmieci? 
Wójt Gminy odpowiedział, że zawsze porządkowane były kosze przy przystankach i drogach 
publicznych w większym lub mniejszym zakresie przez Urząd Gminy. 
p.Barczyński dodał, że  kosze się wysypują, bo są pełne śmieci. 
p.J.Scharmach poinformował, że każda wieś teraz będzie miała  pracowników fizycznych do 
różnych prac. 
Wójt Gminy dodał, że zatrudnionych zostanie  30 pracowników w ramach prac społecznie – 
użytecznych i będą zajmowali się usuwaniem śmieci.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 19.45 , Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
V Sesję Rady Gminy Zblewo. 
Protokołowała 
A.Zalewska       Przewodniczący Rady Gminy 
            Leszek Burczyk  
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